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Zápis 24. jednání kolegia děkana 3.LF UK v období 2022-26, konaného dne 26.1.2023 

Přítomni: prof. Widimský, doc. Duška, prof. Džupa, prof. Šlamberová, MUDr. Šebo, prof. Malíková, 
prof., doc. Trnka, doc. Gojda , prof. Arenbergerová, doc. Dlouhý, JUDr. Mužíková 
Omluveni: Dr. Marx 

 

1. Schválení zápisu z 5.1.2023 

2. Proděkanka Malíková seznámila členy KD s připomínkami vedení UK ke Kariérnímu řádu 3.LF. 

Většinu připomínek akceptovat lze včetně hranice úvazku ≥0,5 pro povinné hodnocení 

(pracovníky s úvazky ≤0,4 tedy nebude povinné hodnotit). Vedení fakulty však nadále 

nesouhlasí s povinností sestavovat komise pro každé jednotlivé hodnocení. Navrhujeme 

komisionální hodnocení jen v těchto situacích: (a) všichni přednostové ústavů a klinik, (b) 

všichni proděkani (pokud nejsou přednosty). V tříčlenných komisích budou dva zástupci 

nominovaní děkanem a jeden externí odborník. Ke zvážení ještě bude komisionální 

hodnocení těch vedoucích výzkumných či výukových celků (centra, katedry), kteří nejsou 

přednosty (v tomto bodě nebylo zatím přijato jednoznačné stanovisko vedení fakulty). 

Hodnocení ostatních pracovníků bude tak, jak je uvedeno v současně platném KŘ 3.LF. 

Hlavním důvodem tohoto postoje vedení fakulty je obava z odlivu pracovníků z akademické 

sféry do zdravotnictví. Již nyní je v řadě oborů obtížné zajistit kvalitní akademické pracovníky 

z řad lékařů – důvodem jsou vyšší mzdy v resortu zdravotnictví než ve školství. Zavedení 

přísného komisionálního hodnocení akademických pracovníků by v konečném důsledku 

mohlo vést k odlivu lékařů z fakultních pozic a buď k nedostatku učitelů medicíny obecně 

anebo k nutnosti obsazovat tyto pozice nelékaři, což by významně snížilo kvalitu výuky 

budoucích lékařů. Další postup: (1) proděkanka Malíková přepracuje (ve spolupráci 

s vedoucím personálního odd. fakulty) text Kariérního řádu 3.LF UK podle připomínek vedení 

UK všude tam, kde připomínky fakulta akceptuje (a vyznačí místa, kde připomínky nechce 

fakulta akceptovat), (2) děkan s proděkankou se následně sejdou s p. rektorkou (a ev. dalšími 

členy vedení UK) k jednání o výsledném kompromisu, (3) pokud bude kompromis nalezen, 

vydá následně děkan po projednání v AS 3.LF UK novelu kariérního řádu. 

3. Po krátké diskuzi kolegium děkana rozhodlo, že na fakultě ani do budoucna nebudou 

zřizována funkční místa zástupců proděkanů. Je v kompetenci každého proděkana zvolit si 

své spolupracovníky v rámci stávající personální struktury fakulty, nebudou však zřizována 

žádná taková funkční místa ani pro ně nebudou vyčleňovány další mzdy. 

4. Proděkan Trnka seznámil členy KD s dalším postupem v přípravě projektu na nové výukové 

centrum 3.LF UK (tj. na novou budovu B): výstava tří vítězných projektů, tisková konference, 

jednání s vítězných architektonickým studiem o smlouvě. Předpoklad je podpis smlouvy o 

realizaci projektu nejpozději do 30.6.2023 s cílem dokončení projektu do 31.12.2024 a získání 

stavebního povolení během roku 2025. 

5. Děkan informoval členy KD o přípravě společné komise s FNKV pro specializační vzdělávání. 

Za fakultu jsou v komisi (bez titulů) Widimský, Dlouhý, Škrabalová a za nemocnici Votava, Le 

Roy, Samardžija. Komise zahájí svou činnost v únoru. 

6. Děkan s proděkanem Duškou upozorňovali na extrémně narůstající administrativu vědy 

(grantů a dalších projektů, které s vědeckou prací vesměs úzce souvisí). V posledních 

měsících jde zejména o projekty v rámci NPO Exceles (klíčová projektová manažerka recentně 

oznámila děkanovi, že dává výpověď s ohledem na nepřijatelný nával administrativních 

povinností), ale i řadu dalších projektů. Po diskuzi bylo rozhodnuto o zřízení nejméně 

jednoho (výhledově až dvou) nového místa, pro které bude fakulta hledat osobu optimálně 
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s magisterským titulem a pokud možno se zkušenostmi v této oblasti. Děkan bude tuto věc 

dále řešit s tajemnicí a s vedoucím odd. vědy a s vedoucím personálního odd. fakulty. 

7. Děkan krátce informoval o nálezu lahví od alkoholu v prostorách fakulty a o tom, že 

porušování zákazu alkoholu v prostorách fakulty bude co nejpřísněji postihováno. 

8. Proděkan Duška informoval o chystané novelizaci fakultního předpisu o rozdělování 

prostředků na Cooperatio. Diskuze se rozvinula kolem návrhu na vyčlenění 10% prostředků 

na „centrální“ investice do přístrojů. Děkan s návrhem nesouhlasil, neboť by to fakticky 

znamenalo další „ukrojení“ financí, o které se kvalitní výzkumné týmy svou činností 

zasloužily. Z podpory, kterou UK získává v rámci institucionální podpory vědy od státu si již 

dnes významný díl ponechává UK na centrální aktivity. Z toho, co zbyde (tj. co dostane 

fakulta), se v současnosti k výzkumným týmům dostane 75%. Přijetí návrhu doc. Dušky na 

10% pro investice by tak fakticky znamenalo, že k výzkumným týmům se dostane jen 65% 

z prostředků, které díky jejich aktivitě dostane fakulta z UK (což odhadem znamená jen něco 

přes 50% prostředků, které UK činností těchto výzkumných týmů získala). Děkan rozhodl, že 

do předpisu se dá max. 5%, ještě však celý text děkan zkontroluje před odesláním k diskuzi do 

AS 3.LF UK, aby bylo zcela jasné a transparentní, jak nakonec budou prostředky rozdělovány 

(těchto 5% versus povinných 5% na rozvoj vědy dle předpisů UK). Diskuze na téma průběžné 

obnovy či rozšiřování přístrojů pro výzkumné účely bude dále pokračovat. 

 

Prof. Džupa 

 Proděkan Džupa informoval členy kolegia děkana o plánu habilitačních řízení a řízeních 

jmenování profesorem na nejbližší období. 

 Proděkan Džupa seznámil členy kolegia děkana s plánem reakreditací oborů pro habilitační 

řízení a jmenovací řízení do konce roku 2023 (Infekční nemoci, Neurologie, Ortopedie, Vnitřní 

nemoci). 

 

Prof. Šlamberová 

 Proděkanka Šlamberová informovala o přípravách SVV projektů. Kolegium rozhodlo o snížení 

rozpočtů jednotlivých projektů na základě předpokládané výše dotaze. 

 Kolegium děkana diskutovalo o zlepšení „graduation rate“ v Ph.D. studiu a navrhlo postup 

pro nejbližší období.  

 Nominace za 3. LF UK na Cenu B. Hrozného za tvůrčí činnost – Doc. MUDr. Ing. Karol Čurila, 

Ph.D. 

 Nominace 3. LF UK na Cenu M. Petruska -  Léčíme česky: učebnice zdravotnické češtiny pro 

ukrajinské mluvčí. 

 

Prof. Malíková 

 Proděkanka Malíková informovala členy kolegia děkana o jednání ředitelky SZÚ MUDr. 
Mackové a ředitele FNKV MUDr. Votavy o možnostech rozšíření dětské skupiny, kterou 
provozuje SZÚ. Pokud by se dětskou skupinu podařilo rozšířit kapacitně na dvojnásobek  
a FNKV by se podílela na provozních nákladech, pak by byla v budoucnu větší šance na 
umístění i dětí rodičů zaměstnaných na 3.LF, že by mohly být v této dětské skupině 
umístněné. V současné době je to z kapacitních důvodů prakticky nemožné. 
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 Ombudsmanka UK bude kontaktovat postupně všechny fakulty s cílem setkání. Na 3. LF UK se 
jednání zúčastní prof. Malíková a dr. Marx. 
 

 Rada pro rovné příležitosti chystá v rámci MDŽ akci, na které chce představit významné 
zahraniční vědkyně a pedagožky, které působí na UK. Za naši fakultu jsme delegovali doc. 
O´Leary a MUDr. Sellinger. Nejvýznamnější vědkyně/pedagožky budou pozvány k panelové 
diskusi, s některými bude uveřejněno interview v UK Foru. 
 

 
Doc. Trnka 

 Proděkan Trnka informoval členy kolegia děkana o zpřístupnění databáze všech přístrojů na 
3. LF UK. Účelem databáze je umožnit sdílení přístrojových kapacit, šetřit peníze i čas, ale 
také mít přehled o funkčnosti a stárnutí přístrojů a umožnit navrhování nových investic. 
Informace bude rozeslána všem zaměstnancům fakulty. 

 Nová studie pro možnost využití fotovoltaiky na budově A bude v nejbližší době k dispozici. 
 
 
Doc. Gojda 

 Ekonomická komise AS UK uveřejní v blízké době hloubkovou analýzu mezd na UK za období 
2016-2021. 

 
 
Prof. Arenbergerová 

 Proděkanka informovala o nabídce odkoupení busty prof. MUDr. Radany Kőnigové, CSc. 
Děkan pověřil proděkanku Arenbergerovou jednáním s autorkou díla. 

 Předložené služební cesty byly schváleny. 
 
 
Doc. Dlouhý 

 Koordinační oborová rada pro specializační vzdělávání – doplnění termínů zkoušek. 

 Proděkan informoval o jednání Asociace děkanů, které se uskuteční dnes. 

 
 

 

Zapsala: Bc. K. Mitasová 
        Za správnost: prof. Widimský, DrSc. 

 

 

 

 

 

 


